
 
 
 

PROTOKÓŁ Nr XVI/05 
 

z XVI posiedzenia Rady Gminy Mielnik 
w dniu 18 lutego 2005 roku. 

 
Sesja Rady Gminy rozpoczęła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Mielnik o godz. 910 , 
zakończyła się o godz.1055. 
 
Radni nieobecni na sesji : 

1. Pan Marek Patkowski 

Lista obecności radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu. 
 

Otwarcia XVI sesji Rady Gminy Mielnik dokonał jej Przewodniczący Pan 
Mieczysław Jaroszuk. 
Pan Przewodniczący powitał radnych i gości obecnych na sesji. Stwierdził, że w sesji 
uczestniczy 14 radnych, co stanowi regulaminowe quorum do podejmowania prawomocnych 
uchwał. 
 
Na protokolanta obrad Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską. 
 

Do punktu 2. 
 
Pan Przewodniczący zgłosił wniosek uzupełnienia porządku obrad o następujący punkt : 

Podjęcie uchwały w sprawie finansowania realizacji projektu „Wdrażanie elektronicznych 
usług dla ludności w województwie podlaskim”. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, przyjęła wniosek zgłoszony 
przez Przewodniczącego Rady. 
Uchwalony porządek obrad XVI sesji Rady Gminy brzmi następująco : 

1. Otwarcie sesji. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami. 
5. Interpelacje i zapytania radnych.  
6. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu gminy na 2005r. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia rachunku dochodów własnych. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie finansowania realizacji projektu „Wdrażanie 

elektronicznych usług dla ludności w województwie podlaskim”. 
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
10. Wolne wnioski. 
11. Zakończenie obrad. 
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Do punktu 3. 
 
Przewodniczący Rady poinformował radnych, że protokół z poprzedniej sesji Rady 

Gminy wszyscy radni otrzymali, ponadto jest on wyłożony na sali obrad.  
Zwrócił się z zapytaniem czy radni mają uwagi lub poprawki do treści protokołu ? 

Radni nie wnieśli uwag ani poprawek do treści protokołu. 

 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, przyjęła protokół z XV sesji 
Rady Gminy. 
 

Do punktu 4. 
 

Pan Wójt przedłożył Radzie Gminy sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między 
sesjami : 

� Na ręce Wójta Gminy wpłynęło podziękowania od Burmistrza Kleszczel i Wójta Dubicz 
Cerkiewnych za udzieloną pomoc finansową po przejściu huraganu przez wsie Jelonki i 
Dubicze Cerkiewne. Podziękowanie to jest skierowane do radnych i mieszkańców naszej 
gminy. 

� We wszystkich sołectwach gminy, w terminie od 31 stycznia do 10 lutego br. odbyły się 
zebrania wiejskie, na których informowano mieszkańców o założeniach projektu budżetu 
na 2005r. oraz kierunkach polityki społecznej i gospodarczej i o realizacji budżetu gminy 
za rok 2004. Część wniosków złożonych w trakcie zebrań wiejskich została uwzględniona 
w projekcie budżetu, pozostała część zostanie zrealizowana jako doraźne sprawy z 
bieżących środków budżetu. Wójt, w miarę możliwości, starał się uczestniczyć w 
większości zebrań, nie zawsze jednak było to możliwe, ponieważ w niektórych dniach 
odbywały się po dwa zebrania jednocześnie.  

� W bieżącym roku udało się nam zrealizować już jedną inwestycję – dokończono 
rozpoczęte w ubiegłym roku układanie chodnika na ulicy Stary Trakt. Chodnik ten został 
odebrany, jeśli wiosną da się zauważyć jakiekolwiek usterki w jego wykonaniu, zostanie 
to niezwłocznie naprawione, ponieważ podlega gwarancji. 

� Uprzedzając ewentualne zapytania Pan Wójt poinformował, że wszystko to co jesienią, 
zwłaszcza na drogach, zostało oddane do użytku, podlega gwarancji i jeśli cokolwiek 
będzie należało poprawić, to zostanie to przez wykonawcę naprawione. Wykonawcy 
składają ponadto zabezpieczenie finansowe, jeśliby nie chcieli robić napraw w ramach 
gwarancji, zostałoby to zrobione na ich koszt, z kwoty zabezpieczenia. 

� Jesteśmy w trakcie zleceń wykonania dokumentacji na poszczególne zadania, w dniu 
dzisiejszym odbywa się przetarg na wykonanie dokumentacji na drogę Grabaraka-
Radziwiłłowka. Postaramy się do końca I kwartału br. podpisać umowy z wykonawcami 
projektów na poszczególne inwestycje. 

� Dużo czasu zajmuje nam samo administrowanie, zwłaszcza wydawanie decyzji dla 
inwestorów prywatnych, spółek i innych podmiotów gospodarczych. Unia Europejska 
narzuciła nam pewne przepisy, np. przed wydaniem decyzji lokalizacyjnej musimy 
powiadomić różne organy, np. starostwo, sanepid, straż graniczną czy policję, w 
zależności od rodzaju inwestycji. To wynika z prawa budowlanego. Kiedy otrzymujemy 
od nich opinię w tej sprawie, to musimy się do niej dostosować i to często powoduje 
powstrzymanie na jakiś czas biegu procesu administracyjnego, do czasu przedłożenia 
przez dany podmiot wymaganych przez te instytucje dokumentów. Nie jest to 
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podyktowane złą wolą wójta czy jego współpracowników, są to po prostu wymogi 
ustawowe, których nie da się ominąć. 

� Został zakupiony nowy autobus, radni zapewne zdążyli to zauważyć, ponieważ jest on 
zaparkowany pod siedzibą Urzędu Gminy. Tak jak to było mówione wcześniej, autobus 
ten będzie wykorzystany do wożenia dzieci i młodzieży do Zespołu Szkół, będzie również 
możliwość jego podnajęcia , do końca lutego zostanie ustalona cena wynajmu. 

� W dniu dzisiejszym, po sesji, nastąpi uroczyste otwarcie Ośrodka Zdrowia w Mielniku, na 
które Pan Wójt zaprosił wszystkich obecnych na sesji.  

 
Rada Gminy przyjęła do wiadomości sprawozdanie złożone przez Pana Wójta. 

 
Pan Przewodniczący powitał przybyłego na sesję Pana Mirosława Leśkowicza – 
Dyrektora SP ZOZ Siemiatycze i porosił go o krótką informację na temat funkcjonowania 
Ośrodka Zdrowia w Mielniku. 
 
Pan Mirosław Leśkowicz – Dyrektor SP ZOZ 
Rozpoczęliśmy pracę w Mielniku prawie 2 lata temu, w bardzo skromnych warunkach, nie 
odpowiadających standardom jeśli chodzi o miejsce gdzie tego typu świadczenia mogą być 
realizowane. Na wniosek Pana Wójta zdecydowano się świadczyć usługi medyczne, na 
początek były zapisane tylko 52 osoby. Na koniec stycznia br. do Ośrodka Zdrowia w 
Mielniku jest przypisane 1568 potencjalnych pacjentów, szacuje się że z usług korzysta około 
1200 osób. Pan Dyrektor podziękował Radzie Gminy i Panu Wójtowi za przygotowanie 
budynku Ośrodka Zdrowia i pomoc w jego urządzeniu. 
 

Do punktu 5. 
 
Zapytanie Pani Heleny Datczuk 
Pani radna stwierdziła, że jest osobiście dotknięta wystąpieniem Pana Wójta, dotyczącym 
załatwiania spraw i procedur administracyjnych. Uważa, że radni nie byli w stanie 
zorientować się o co chodzi w tej sprawie, rzecz zaś dotyczy indywidualnej sprawy męża Pani 
radnej i nie było żadnej potrzeby udzielania wyjaśnień na sesji. Tym bardziej, że wniosek 
męża Pani radnej był skierowany do Pana Wójta a nie do Rady Gminy. 
 
Zapytanie Pana Władysława Stankiewicza 
1. Czy z części pieniędzy, które otrzymała gmina, z tytułu odszkodowania za wodociąg do 

Adamowa nie można byłoby naprawić drogi „Krawczanka”, która została zrujnowana 
budową tego wodociągu?. Najpierw na drodze leżała rura, co utrudniało mieszkańcom 
dojazd do pól, potem rurę zasypano a droga jest nadal nieprzejezdna. Należałoby jeszcze 
przed wiosennymi pracami w polu dożwirować tę drogę, wyrównać i zrobić przepust. 
Można do tego wykorzystać gminny sprzęt, co znacznie obniży koszty. 

2. Jak przedstawia się wykorzystanie przez Pana Wójta urlopu wypoczynkowego za 2003 i 
2004 rok ? 

 
Zapytanie Pana Wacława Antoniego Malona 
W imieniu grupy sołtysów zwrócił się z prośbą aby od wszystkich kwot podatku wpłacanych 
przez podatników danej wsi, zarówno w banku jak i w kasie UG naliczana była prowizja dla 
sołtysów. W tej chwili sołtysi roznoszą nakazy płatnicze, a tylko nieliczni podatnicy płacą 
podatek u sołtysów i tylko od tej kwoty  sołtysi otrzymują prowizję.( wniosek w załączeniu na 
str...........prot.) 
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Zapytanie Pana Jana Saciuka 
Kiedy uruchomiony zostanie przystanek autobusowy „na żądanie’ przy Urzędzie Gminy 
Mielnik ? 
Pan Wójt mówił o podjęciu działań w tej sprawie już na poprzedniej sesji, w grudniu 
ubiegłego roku. Dzisiaj, jadąc na sesję, Pan radny chciał wysiąść przy Urzędzie Gminy, ale 
kierowca autobusu odmówił mu zatrzymania pojazdu, twierdząc że nie ma tu przystanku. 
 

Do punktu 6. 
 
Pan Wójt dokonał omówienia projektu budżetu gminy na 2005r. po autopoprawkach. Budżet 
został szeroko omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy. Przed sesją Pani 
Skarbnik rozdała radnym poprawiony załącznik nr 6 do uchwały budżetowej, który jest 
wykazem zadań inwestycyjnych na 2005r. W załączniku tym, zgodnie z sugestią radnych, w 
pkt 5 dopisana została budowa ulicy Górnej w Mielniku. Również wychodząc naprzeciw 
sugestiom radnych i spełniając prośbę mieszkańców uliczki dochodzącej do ulicy Białej 
(mieszka tam 6 rodzin) postanowiono doprojektować budowę nawierzchni na tej uliczce. 
Oczywiście, prace budowlane na ulicy Białej i uliczce do niej dochodzącej rozpoczną się 
dopiero po zrobieniu tam kanału sanitarnego. 
 
Pan Władysław Stankiewicz 
Wniósł o wprowadzenie poprawki w załączniku inwestycyjnym, polegającej na zdjęciu z 
ulicy Tarasowej 70 tys.zł. i pozostawieniu 20 tys.zł. na dokumentacje, podobnie jak to się 
dzieje w przypadku innych ulic w Mielniku. Kwota ta wystarczy na sporządzenie 
dokumentacji, a przecież do czasu położenia kanału sanitarnego w ulicach i tak nie będzie się 
robić nawierzchni. Zdjęte środki można przeznaczyć na inny cel, np. kanalizację. 
 
Pan Wójt Gminy 
W oparciu o wniosek Pana radnego Stankiewicza wniósł autopoprawkę do budżetu gminy, 
polegającą na zmniejszeniu do 20 tys.zł. środków na ulicę Tarasową, zaś pozostałe wolne 
środki w kwocie 40 tys.zł. przeznaczyć na ulicę Białą, zaś 30 tys.zł. na wykonanie 
dokumentacji projektowej na budowę wodociągu Adamowo-Wilanowo i Moszczona 
Królewska-Olchowicze. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr XVI/87/05 
w sprawie budżetu gminy na 2005 rok. 

(w załączeniu na str..............prot.) 
 
 

Do punktu 7. 
 
Pani Kierownik Gminnego Zespołu Oświaty przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
rachunku dochodów własnych. 
 

Rada Gminy Mielnik jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr 
XVI/88/05 w sprawie rachunku dochodów własnych. 

(w załączeniu na str..............prot.) 
 
 
(po przerwie) 
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Do punktu 8. 
 
Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie finansowania realizacji 
projektu „Wdrażanie elektronicznych usług dla ludności w województwie podlaskim”. 
 

Rada Gminy Mielnik jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr 
XVI/89/05 w sprawie finansowania realizacji projektu „Wdrażanie elektronicznych usług dla 
ludności w województwie podlaskim”. 

(w załączeniu na str..............prot.) 
 

Do punktu 9. 
 
Odpowiedź na zapytanie Pani Heleny Datczuk 
Odnosząc się do wystąpienia Pani radnej Datczuk stwierdził, że nie rozumie jej oburzenia, 
ponieważ w swojej wypowiedzi nie używał żadnych nazwisk i nie kierował jej do żadnej, 
konkretnej , osoby. Sens wypowiedzi był taki, że zdarzają się sytuacje że Wójta lub też jego 
współpracowników posądza się o niezbyt szybkie załatwianie jakichś spraw. Nie wynika to ze 
złej woli lub niechęci, ale z powodu konieczności przestrzegania pewnych procedur 
administracyjnych. Jeżeli w trakcie takiej procedury trzeba wystąpić do jakichś instytucji np. 
o opinię, to przed podjęciem decyzji musimy poczekać na tę opinię, co oczywiście wydłuża 
czas załatwienia sprawy. Jeżeli w trakcie procesu decyzyjnego, choćby najmniejszy element 
procedury zostanie zaniechany lub pominięty, to może to skutkować podważeniem tej 
decyzji. Sytuacji takich jest wiele i dlatego Wójt chciał uczulić obecnych na sesji na 
możliwość wystąpienia takiej sprawy. I to było sensem wypowiedzi Wójta, a nie jakakolwiek 
uszczypliwość wobec Pani radnej. 
 
Odpowiedź na zapytanie Pana Władysława Stankiewicza 
1. Faktem jest że droga „Krawczanka” przyniosła nam w ubiegłym roku około 170 

tys.złotych dochodu do budżetu gminy i każdego roku będzie przynosić dochód w 
granicach 13 tys.złotych. Jak Pan radny doskonale wie rura na tej drodze została zakopana 
dopiero jesienią i kiedy przyszły deszcze droga ta stała się nieprzejezdna. Nie ma 
najmniejszego problemu z naprawą tej drogi, środki na ten cel są i droga w I półroczu br. 
zostanie naprawiona. 

2. Urlop wypoczynkowy Wójta za 2003r. został wykorzystany w całości, z 2004r. pozostało 
niewykorzystanych 18 dni urlopu wypoczynkowego, który zgodnie z Kodeksem Pracy 
Wójt wykorzysta do końca I kwartału 2005r. 

 
Odpowiedź na zapytanie Pana Stanisława Antoniego Malona 
W najbliższym czasie, może na kolejną sesję, Wójt przygotuje się do zapytania Pana Malona. 
Zapozna się z obowiązującymi w tej sprawie przepisami prawa i jeśli będzie taka możliwość, 
to stosowny projekt uchwały zostanie przygotowany. 
 
Odpowiedź na zapytanie Pana Jana Saciuka 
Wystąpiliśmy do Powiatowego Zarządu Dróg w Siemiatyczach o wydanie opinii co do 
lokalizacji przystanku autobusowego w Mielniku (przy Urzędzie Gminy) i w Mętnej (przy 
leśniczówce). W najbliższym czasie ma w tej sprawie przyjechać komisja, będziemy 
pilotować te sprawę. Mamy nadzieję że lokalizacja przystanku zarówno w Mętnej jak i  
przy Urzędzie Gminy będzie możliwa do zrealizowania. 
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Do punktu 10. 
 
Pani Olga Pogrebniak podziękowała za przyjęcie do realizacji projektu budowy drogi do 
Grabarki. Stwierdziła, że projekt tej drogi powinien być konsultowany z samorządem 
mieszkańców po to, aby uwzględniono w nim dojazdy do pól. 
 
Pan Wójt zapewnił Panią radną, że projekt drogi będzie konsultowany z sołtysem lub radną. 
Poinformował, że w dniu dzisiejszym otwarte zostały oferty na ten projekt, najtańsza oferta 
wynosi 40 tys.złotych. 
 
Pani Walentyna Wierzba 
Zwróciła się z zapytaniem do Dyrektora SP ZOZ czy Ośrodek Zdrowia w Mielniku będzie 
nadal działał na dotychczasowych zasadach ? Czy i od kiedy będzie pracował lekarz 
stomatolog i ginekolog ? 
W imieniu mieszkańców gminy Pani Wierzba poprosiła o zorganizowanie w Mielniku punktu 
pobierania krwi, raz lub dwa razy w tygodniu. 
 
Pan Mirosław Leśkowicz – Dyrektor SP ZOZ 
Pan Dyrektor poinformował, że wystąpił do NFZ o zakontraktowanie usług 
stomatologicznych, otrzymaliśmy jednak w tej sprawie negatywną odpowiedź. Tak się stało 
ze względu na fakt, że w momencie wystąpienia o ten kontrakt nie dysponowaliśmy jeszcze 
urządzonym gabinetem stomatologicznym. Po rozmowie z dyrektorem Funduszu ustalono, że 
w momencie kiedy będziemy gotowi do świadczenia tych usług ponownie wystąpimy do NFZ 
o zawarcie kontraktu. Będzie to możliwe może już w marcu br. Pewną trudność stanowi tu 
obsada kadrowa, może będzie tu pracował któryś ze stomatologów siemiatyckich. 
Mielnik w województwie podlaskim stanowi białą plamę na mapie świadczeń usług 
stomatologicznych. Jeśli chodzi o ginekologa, to po urządzeniu gabinetu, na 3 godziny 
tygodniowo będzie tu przyjeżdżał lekarz z Siemiatycz. 

Lekarze podstawowej opieki zdrowotnej na razie przyjmują według dotychczasowych zasad – 
z rana lekarz internista, po południu lekarz pediatra (raz w tygodniu, w środę, jest odwrotnie). 
Może w przyszłości na stałe będzie tu przyjeżdżać jeden lub dwóch lekarzy (dotychczas 
przyjeżdża czterech). 

Jeśli chodzi o punkt pobierania krwi to na razie trudno jest cokolwiek na ten temat 
powiedzieć, taki punkt musi spełnić określone kryteria, będziemy rozważać tę sprawę, byłoby 
to jednak duże obciążenie finansowe dla ZOZ. 
 
Pan Wójt poinformował, że w niedługim czasie zakupimy wyposażenie gabinetu 
stomatologicznego, zaś jeśli chodzi o punkt pobrania krwi, to w tej sprawie będą prowadzone 
rozmowy z Panem Dyrektorem ZOZ. Postaramy się, wspólnymi siłami, rozwiązać ten 
problem. 
 
Pan Kazimierz Tobota 
Zwrócił się z zapytaniem czy zostały podjęte jakieś działania mające na celu zatrudnienie w 
Mielniku, na cały etat, policjanta ? Wniosek w tej sprawie został zgłoszony na zebraniu 
wiejskim w Mielniku.  
 
Pan Wójt Gminy 
Poinformował, że obecnie sytuacja jest jeszcze gorsza niż była w dniu zebrania. Pan 
Komendant Toczko wystosował do Wójta wniosek o wskazanie lokalu w Mielniku, w którym 
będzie urzędował policjant, ponieważ chce obecny budynek Posterunku Policji przekazać dla 
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Agencji Mienia Wojskowego. W tej sprawie Pan Wójt będzie rozmawiał z Komendantem 
Powiatowym Policji, a następnie z Komendantem Wojewódzkim. Jeśli mielibyśmy jako 
gmina sfinansować lokal, etat policjanta i jeszcze samochód i paliwo, to może należy 
zastanowić się nad utworzeniem straży gminnej ? 
Radni, którzy są od początku samorządów pamiętają zapewne, że mimo naszych bardzo 
wówczas szczupłych środków udzielaliśmy pomocy policji w przekryciu dachu na budynku 
posterunku, założeniu instalacji gazowej, centralnego ogrzewania, kupiliśmy również mapy, 
maszyny do pisania, opłaciliśmy budowę psich bud itp. 
 
Pani Helena Datczuk 
Stwierdziła, że w świetle udzielonej przez Pana Wójta odpowiedzi na jej zapytanie nie ma już 
najmniejszych wątpliwości, że sprawa dotyczyła jej męża i nie było najmniejszego powodu 
aby Wójt poruszał tę sprawę na sesji. 
Zwróciła się z zapytaniem czy osoba zatrudniona jako kierowca autobusu będzie osoba z 
orzeczeniem o niepełnosprawności ? 
 
Pan Wójt Gminy 
Przepisy prawa nie pozwalają na zatrudnienie osoby niepełnosprawnej na stanowisku 
kierowcy autobusu, to autobus jest przystosowany do przewożenia osób niepełnosprawnych. 
Żeby zakończyć dyskusję na temat złożonego sprawozdania za okres działalności między 
sesjami, Pan Wójt stwierdził, że ma obowiązek informowania radnych czy się w tym okresie 
zajmował, a spraw dotyczących prawa budowlanego i wszelkiego typu pozwoleń miał w tym 
okresie kilka. Nie wymienił nikogo z nazwiska, więc nikt nie powinien się poczuć obrażony. 
 
Pani Walentyna Wierzba 
Zwróciła się z zapytaniem czy kierowca autobusu został już zatrudniony ? 
 
Pan Wójt Gminy 
Autobus będzie głównie służył do przewozu dzieci do i ze szkoły, stąd też zostanie 
przekazany do Gminnego Zespołu Oświaty i kierownik GZO dokona zatrudnienia osoby na 
stanowisku kierowcy. 
 
Pan Jan Saciuk 
Zwrócił się z zapytaniem do Pana Dyrektor SP ZOZ czy zostanie podane do publicznej 
wiadomości ile pieniędzy na pomoc szpitalowi zebrano w poszczególnych sołectwach ? 
 
Pan Dyrektor SP ZOZ 
Na prośbę sołtysów zbiórkę przedłużono do końca marca br. Ma to związek z roznoszeniem 
przez sołtysów nakazów płatniczych i zbieraniem I raty podatku. Społeczeństwo powiatu, 
poprzez lokalną prasę, na pewno zostanie poinformowane o wynikach zbiórki. 
 
Pan Wójt Gminy 
Poinformował, że w ostatnim czasie zgłasza się do niego wiele osób z terenu powiatu 
prowadzących apteki, które chciałyby wydzierżawić kawałek placu gminnego, parę arów, na 
postawienia apteki przy Ośrodku Zdrowia. 
Wójt im odpowiada, że na razie nie przewiduje budowy apteki na placu gminnym, nie dotarły 
również do niego wnioski od osób będących mieszkańcami naszej gminy.  
 
Pani Helena Datczuk 
Jak obecnie przedstawia się kondycja finansowa szpitala ? 
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Pan Dyrektor Mirosław Leśkowicz 
Niedługo miną dwa lata od czasu kiedy został dyrektorem szpitala. Dzięki wyrzeczeniom 
pracowników, pomocy samorządów, pewnym dodatkowym środkom z NFZ, w 2003r. 
uporano się z największym błędem legislacyjnym naszego parlamentu, słynną „ustawą 203”. 
Rok 2004 jest pierwszym od 4 lat kiedy zakład osiągnął dodatni wynik finansowy. Zadłużenie 
zmniejszyło się znacznie, nadal jednak stanowi istotny element zagrożenia finansowego 
szpitala. Na dzień dzisiejszy zadłużenie to wynosi około 6 mln.złotych. Szczególnie 
negatywnie na stan zadłużenia wpłynęło nie załatwione „203”, zadłużenie wewnętrzne z tego 
tytułu wynosi jeszcze 800 tys.zł i będzie nadal wzrastać o należne pracownikom odsetki z 
tytułu niewypłaconych wynagrodzeń. Są gwarancje ze strony Starostwa Powiatowego na 
zaciągnięcie kredytu na sumę 2,5 mln.złotych w celu ostatecznego uregulowania tzw. długu 
pracowniczego. Kondycja szpitala jest stabilna, niemniej Pan Dyrektor stwierdził, że nie jest 
zadowolony z obecnego stanu finansów. Na szpitalu ciążą pewne obostrzenia finansowe, nie 
jest tworzony fundusz socjalny, co bardzo krzywdzi pracowników szpitala, zwłaszcza tych 
najmniej zarabiających. Na szczęście i pracownicy i związki zawodowe rozumieją tę sytuację, 
wszyscy jednak oczekują pomocy rządowej. 
 
Pan Władysław Stankiewicz 
Czy odrzucona przez sejm ustawa o restrukturyzacji szpitali bardziej pomogłaby czy 
zaszkodziła szpitalowi ? 
Jak rozwiązano sprawę pogotowia ratunkowego ? 
 
Pan Dyrektor Leśkowicz 
Uważa, że ustawa ta byłaby bardzo korzystna dla naszego szpitala, ponieważ miała ona 
służyłaby tym, którzy mają chęć coś zmienić i podjąć pewien wysiłek. Pan Dyrektor byłby 
pierwszym, który wystąpiłby o środki z tego tytułu, nawet jeśliby to była pożyczka. Taka 
pożyczka znacznie by się różniła od kredytu komercyjnego, ponieważ jej oprocentowanie 
wynosiłoby 3% w skali roku. Uważa, że ustawę po pewnych drobnych poprawkach 
należałoby uchwalić. 

Pomysł wcielenia pogotowia do szpitala nie został zrealizowany, postępowanie konkursowe 
w sprawie realizacji kontraktu na świadczenie tych usług zostało zakończone. Usługi te 
pozostały nadal w gestii Wojewódzkiej Kolumny Transportu Sanitarnego, NFZ nie podjął 
ryzyka ich przekazania dla szpitala. Szpital za utrzymanie gotowości świadczenia usług na 
oddziale ratownictwa otrzymuje 1500 złotych, zaś za dobokaretkę Fundusz płaci pogotowiu 
2100 złotych. Ekonomia wskazywała że dobrze było by mieć pogotowie u siebie, niestety 
Fundusz zarzucił nam brak doświadczenia w tego typu usługach, oferta pogotowia okazała się 
pod tym względem atrakcyjniejsza. Udało się jednak porozumieć z dyrekcją pogotowia w taki 
sposób, że wyrażono zgodę na dalsze korzystanie przez pogotowie z lokalu który jest 
własnością ZOZ, natomiast dyrektor pogotowia w zamian obniżył koszt usług dla ZOZ. 
Schemat działania pogotowia jest następujący : jest wypadek, pogotowie jedzie do wypadku i 
przewozi poszkodowanego do szpitala. W szpitalu okazuje się, że uraz wymaga leczenia w 
Białymstoku i wówczas już szpital płaci pogotowiu za transport pacjenta do Białegostoku. 
Umowa z pogotowiem została zawarta na okres 3 lat. 

Pan Dyrektor poinformował, że na dobrą sprawę szpital w Siemiatyczach nie otrzymuje zbyt 
dużego wsparcia od gminy Mielnik. W 2004r. była to suma 10 tys.zł.  
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Do punktu 11 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad XVI sesji Rady Gminy Mielnik Przewodniczący 

Rady podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej posiedzenie. 
 
 
 
Protokołowała 

Elżbieta Szymańska 


